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Aquest any, degut a la baixada de natalitat, durant el procés de 
planificació, els Serveis Territorials van plantejar el tancament 
de grups d’infantil 3 a les escoles Dolors Almeda, Suris i 
Abad Oliva, i l'equip de govern, entenent les dades, en un 
principi, no es va oposar a aquests tancaments. Quan es va 
comunicar, les comunitats educatives de Dolors Almeda i del 
Suris, van iniciar un seguit d’accions reivindicatives perquè no 
es tanquessin els grups en aquestes escoles. Reivindicacions 
que van obtenir el suport de l’Ajuntament, el nostre grup 
inclòs. Finalment, es va acabar tancant un grup al Suris i un 
altre a l’Abad Oliva.

Tot i aquests tancaments de grups, la ràtio per classe s’ha 
reduït a 19 alumnes, però hem de tenir en compte el perjudici 
que ha suposat per les famílies de Fontsanta-Fatjó que no han 
pogut inscriure els seus fills i filles al Suris, a l’escola del barri 
on viuen, i que han hagut de desplaçar-se a altres escoles de 
la ciutat. En diverses ocasions, a la nostra ciutat, s'han produït 
situacions similars. I això ha provocat malestar, dificultats i 
perjudicis a moltes famílies i a la comunitat educativa.

La creació d’una Oficina Municipal d’Escolarització 
(OME), permetria més corresponsabilitat de l’Ajuntament 
i més vinculació de l’administració municipal en el procés 
d’admissió d’alumnat i en la seva distribució als centres 
educatius de la ciutat. L’oficina seria un referent per atendre, 
informar i orientar les famílies. Seria una eina que facilitaria 
que situacions com les d’aquest any i altres, no es repetissin.

I per aquests motius vam presentar una moció al ple 
de setembre, per iniciar els tràmits per la creació d’aquesta 
oficina, i per tal que l’ajuntament sol·licités les ajudes per 
la seva creació i funcionament. També vam plantejar que 
s’hauria d’estudiar si Cornellà ha de continuar com a zona 
única o s’ha de fer una nova proposta que promogui la 
creació de zones escolars més petites així com continuar 
treballant per la reducció de ràtios a les aules.

Crear l’oficina és una oportunitat per millorar en la 
coordinació i l'eficiència, hauria de ser una prioritat. 
Podria ser una realitat des del 2016, quan es va aprovar 
la seva creació, però s'ha defugit o retardat. Com massa 
habitualment passa, el PSC va voler treure’s la responsabilitat, 
acceptant que es creés l’oficina, però demanant que totes 
les despeses vagin a càrrec de la Generalitat. Els barems i 
imports que pot finançar la Generalitat són clars, i són els 
mateixos per a tots els municipis.

Adaptar l'oferta de serveis públics a les necessitats dels 
veïns i veïnes és clau per a garantir un bon servei i uns 
recursos públics adaptats a la realitat dels nostres barris. 
Disposar de l’oficina és qüestió de voluntat política, però 
lamentablement l’equip de govern prefereix eludir les seves 
responsabilitats. Continuarem treballant per disposar de 
l’oficina a Cornellà, en benefici de la ciutadania.

RAQUEL ALBIOL
Grup Municipal
d’ERC-EUiA

CORNELLÀ NECESSITA UNA OFICINA 
MUNICIPAL D’ESCOLARITZACIÓ

EMILIA BRIONES
Grup Municipal
del PSC

L’accés a un habitatge digne és un dret que recullen la 
majoria de declaracions, pactes, constitucions i d’altres cartes 
magnes que regeixen en molts indrets del món. Una casa 
és molt més que un sostre o un refugi. Una llar és salut, és 
autonomia i és dignitat. Una llar és un espai on qualsevol 
persona pot desenvolupar i exercir tots els seus drets.

Les condicions de residència tenen una influència directa 
en la salut i benestar de les persones, ja sigui per l’estat de 
l’entorn on s’ubiquen els habitatges, per les característiques 
de l’edifici o per les condicions particulars de la pròpia llar. 
També les dificultats per accedir a l’habitatge o les de poder 
mantenir-lo, comporten problemes d’aquesta índole. 

Per pal·liar aquestes situacions va néixer el 2020 el Pla 
de Rehabilitació Extensiva de Sant Ildefons, amb l’objectiu 
d’analitzar, restaurar i millorar les seves finques, apostant a 
més per premisses de sostenibilitat i confort.

El projecte, en tant que multidimensional, també pretén 
abordar la inclusió social des d’una dimensió comunitària  
i apoderar a les persones fomentant els vincles entre elles i 
amb la ciutat, a través dels espais públics a peu de casa. 

Mitjançant l’Oficina Local d’Habitatge, impulsada per 
l’Ajuntament i instal·lada al cor del barri, i gràcies al conveni 
existent amb el Consorci Metropolità de l’Habitatge (i amb el 
suport dels fons europeus Next Generation i el Banc Europeu 
d’Inversions), s’ha iniciat el procés tècnic de diagnosi en 
un total de 58 comunitats de les 150 definides a l’Àrea de 
Conservació i Rehabilitació. Però el més important és que, 
a dia d’avui, es compta amb 49 aprovacions de projectes 
executius o avantprojectes per part de les comunitats a 
les quals se’ls ha presentat el resultat de la diagnosi i les 
propostes constructives. Tot es realitzarà sota la supervisió 
i aprovació de tècnics municipals tant a la redacció de 
projectes com a l'execució de les obres. 

Les dades, que sempre són importants, ens expliquen 
que 1.176 famílies formen part d’aquest pla que comptarà, a 
més, amb subvencions per finançar fins al 65% del total de la 
reforma prevista i amb facilitats per fer el pagament fraccionat 
fins a 17 anys sense interessos. Però el que encara és més 
important és el treball comunitari que fem per millorar la 
nostra qualitat de vida, per dignificar els nostres barris i per la 
cohesió social de la nostra ciutadania.

Així que el 2024, s’iniciarà i sortirà a la llum aquesta 
rehabilitació, per dignificar encara més Sant Ildefons, amb 
l’execució d’un pla ambiciós que culminarà amb la millora 
dels habitatges, i que es va iniciar fa molts anys al barri: dotant 
de més serveis i infraestructures, millorant carrers, generant 
i possibilitant una major qualitat de vida, seguretat i confort 
dels seus habitants.

Ja sabeu, podeu escriure'ns a psc@aj-cornella.cat,  
o ens trobem per la ciutat (i pels seus barris).

PLA INTEGRAL SANT ILDEFONS


